



Øster Starup Skole

Mødedato: 18. september 2019

Tid: 19.00-21.00

Mødested: Personalerummet

Indkaldt af: Monica Kruse

Referat

Øster Starup skole

Deltagere:	Tina Unnerup, Steen Due, Paul Jakobsen, Frank Holm Hansen, Christina Hahn Møller, Lars Engelbrecht Schau, Anne Krog Kristensen, Karen Vinge Pedersen, Flemming Mortensen, Teddy Madsen, elevrådsrepræsentanter og Monica Kruse
Afbud fra:	

Dagsorden:

Punkt nr.	Emne	Tid:	Type/proces:	Hvem	Baggrund	Formål:	Referat/handling:
1.	Faste punkter <ul style="list-style-type: none">• Godkendelse af dagsorden• Godkendelse referat• Opfølgning fra sidst	19.00 - 19.05	Orientering og kort drøftelse.		Opfølgning jf. bestemmelser	Løbende overblik og dialog	Dagsorden og referat godkendt. Cykeltyverierne vender vi tilbage til.
2.	Hvor vil jeg hen?	19.05 - 19.30	Orientering – inddragelse	Monica		At skabe sammenhæng mellem skole og skolebestyrelsen samt en gennemsigtighed for opgaven i skolebestyrelsen	Finder sammen med personale, elever, forældre og lokalsamfund finder en vej der funderer i noget kendt og noget der bliver tænkt nyt. omkring PLF, PLC, lærere og pædagoger. Trivslen bliver på denne måde mere synlig. Bredere samarbejde på tværs af vejledere lærere, pædagoger og AKT. Forebygge frem for helbredelse. Tanker om at PLC kan være et dynamisk område, som kan indeholde vejledere, AKT, lærer- og pædagogforberedelse, ledelsen

							og adm. Et udvidet videns center som trækker på de ressourcepersoner der kan og ved noget om udfordringen. Se bilag.. Det debatteres om læring, trivsel og dannelse svarer til værdierne udvikling, læring, fællesskab. Monica giver lidt indsigt i tankerne omkring PLF og lærer-/pædagog samarbejdet.
3.	Hørings svar vedr. valgperiode for skolebestyrelser	19.30 - 19.35		Monica		Sparring, holdningsdebat, talerør, påvirkning ift. forvaltningen	Monica nævner kort, at høringssvaret er gået videre til forvaltningen.
4.	Kiss and goodby zone	19.35 - 19.45		Anne		Løbende dialog	Anne nævner at kiss and goodby bliver brugt som parkering. Kan vi skilte os ud af denne udfordring. Lars nævner at skiltet kan være et problem for andre brugere udenfor skoletiden. Kan man skrive IKKE P i skolens åbningstid? Monica spørger ved forvaltningen.
5.	Endelig konstituering og Udvalgsfordeling – herunder vidensdeling og tilbagemelding fra grp. Fra årsmødet.	19.45 - 20.30	Fremadrettet arbejde			Fremadrettet arbejde	Formand: Anne, Næstformand: Paul, Medlemmer Christina, Lars, Frank, Tina, Steen. Udvalgsposter: Trafik- Steen, Tina og Lars, Rettighedsråd- Christina, Hallen-Frank evt. TM., ØSS Venner-Lars. Principper-

						<p>Christina, Frank, Paul. Personalets dag-Steen, Anne. SFO-Anne. Økonomi-Lars og Tina... Hvad skal vi prioritere? Skal der en repræsentant fra pædagogerne med til SB.</p> <p>Tilbagemeldinger fra årsmødet: Christina nævner forældretilfredshedsundersøgel sens besvarelse omkring ro i klasserne. Hvordan hænger det sammen med principperne? Hvordan skaber vi det optimale læringsrum (elever, lærer, forældre og ledelse)? Tilbagemeldingerne ligner meget det der i forvejen står i principperne, men arbejdsgruppen kigger dybere på det. Lars nævner trafik. Der var bl.a. en snak om en fodgængerovergang til parkourbanen. Hallens skilt tager noget af udsynet ved udkørslen. Lukning af vejen mellem gym.salen og hallen? Helt? I tidsintervaller? Ensrettet? Sikker skolevej. Arbejdsgruppen arbejder med en prioriteringsrækkefølge som vil blive præsenteret på et senere møde. Hvad tænker</p>
--	--	--	--	--	--	-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

						<p>skoleledelsen? Skal vi bringe tanken omkring forældrebanken i spil ved fx forældremøder? Hvad kan lærerne bruge forældrene til? Hvem har vi relationer til som lærer/pædagog? Flere "møder" mellem elever, forældre og lærere/pædagoger. Forslag: På klasseniveau spørge forældregruppen om hvad de laver og kan byde ind med! Fordele og ulemper debatteres! Forældreskole? Flere personaler på kursus imens. Skolen vender det på et fælles personalemøde, og bringer det tilbage til SB.</p> <p>Anne nævner feed back på skole/hjem samarbejdet. Forældrene fortæller om deres børn og hvem de er. Evt. som omvendt forældremøde. Lang tid til forældresamtalerne og tiden er kort i 1. kl. Hyppigheden drøftes i MED. 0. kl. forældremøde. Forældrenes første møde med skolen!! Det skal være professionelt!</p>	
6.	Faste punkter	20.30 - 20.40	Orientering/korte drøftelser		Hele tiden være orienteret	At skabe sammenhæng mellem skole og skolebestyrelsen	Monica nævner cykeltyverierne. Vi har skærpet tilsynet. Kan vi spærre skuret af på en måde?

	<ul style="list-style-type: none"> - Nyt fra skolen lærere/pædagoger ledelsen - Nyt fra TR 				<p>om, hvad der rør sig</p>	<p>Mogens undersøger. Det er en udfordring med pris og det praktiske med at komme ud når man skal hjem udenfor sluttiden. Monica melder tilbage til den forældre der har spurgt til det. Frank mener ikke at vi skal bruge mange ressourcer. Bed om opmærksomhed på problemet i lokalsamfundet. Flemming fortæller omkring UU-musik og bevægelse. I en forsøgsordning om fredagen kl. 12.45-13.15. Hvad er indholdet i timen. Udfordringen er at få 7.-9. kl. med. Vi prøver noget forskelligt. Frank foreslår hjemmesiden alsang! Der kan også søges om midler hvis det er for det almene.</p> <p>Karen fortæller omkring lejrskolerne. 9. har været i KBH. Flemming nævner at 6. kl. skal til Bornholm i uge 40. Klassen arbejder med temaet Bornholm i ugen op til. Kan vi komme mere ud end "kun" på FB. ? Boden er startet op igen. Uden mulighed for mobilpay! Præsten har indvilliget i at lægge konf. forberedelse</p>
--	--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------	--	--	--	-----------------------------	--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

							<p>udenfor skoletiden om mandagen 14.15. Kort indlæg omkring vikarsituationen i HDS. Vi arbejder på at løse håndværksdelen. Skal vi kontakte designskolen i Kolding? Fagdagen naturens dag. Udskoling cyklede bl.a. på Troldhedebanen. Indskoling og mellemtrin på pletten. Masser af aktiviteter omkring og i naturen og bæredygtighed. Se billederne på FB. E-sport i samarbejde med DGI får til huse på skolen. Tina og Karen har snakket omkring skolepatruljen. Noget halter, som Karen og Monica vil kontakte forvaltningen omkring. Pt er der ting der mangler, som gør opstillingen ulovlig. Kan vi evt. få myndighederne til at komme og snakke med skolepatruljen så det bliver mere formælt? Brug sikker trafik til info til eleverne. Vi skal have en uddannet koordinator til SP.</p>
7.	Emner/temaer til kommende skolebestyrelsesmøder	20.40 - 20.55				Fremadrettet arbejde	Skriv til Monica med emner / prioriterer.

8.	Evt.	20.55 - 21.00					Beværtning til næste møde... Christina
-----------	------	---------------------	--	--	--	--	-------------------------------------------